

Halmstad



Flygbild över de centrala delarna av Halmstad.

Aerial view over central Halmstad.

Luftbild über das Zentrum in Halmstad.

© DAN KARLSSON

Halmstad (57 000 inv), residensstad vid Nissans utlopp i Laholmsbukten, industriort med stor offentlig sektor, regementet Lv 4 och Försvarsmaktens Halmstadsskolor. Järnvägsförbindelser med Göteborg och Helsingborg (Väst kustbanan) och Nässjö. Viktig handels- och sjöfartsstad.

Gamla Halmstad låg ursprungligen en bit uppåt Nissan vid Övraby – där det idag finns en kyrkoruin. Kring 1320 flyttades staden närmare kusten. Halmstad och Halland var danskt fram till 1645, och den danske kungen Christian IV har präglat stadsbilden. Invånarantalet var lågt långt in på 1800-talet (1 300 inv år 1800). Av den befästa gamla staden återstår vissa försvarsdelar, bl a Slottet från början av 1600-talet och Norre Port. 1619 inträffade en storbrand och Halmstad fick ny stadsplan.

Bland sevärda platser i staden kan nämnas skeppet Najaden invid slottet – världens näst minsta fullriggare. Den 15 m höga skulpturen Kvinnohuvud av Pablo Picasso, fontänen Europa och Tjuren på Stora torg av Carl

Milles samt S:t Nikolai kyrka från 1300-talet, uppförd som en domkyrka med vackra kyrkfönster.

Sveriges mest blågule soldat, 91:an Karlsson, står som bronsstaty på Storgatan invid Halländska HemsLöjden (hantverk av hög kvalitet).

Länsmuseet är sevärt med bl a halländsk historia och konst av Halmstadgruppen och Sven X-et Erixon. Friluftsmuseet Hallandsgården på Galgerberget lockar många med ett "Skansen i miniatyr" och fin utsikt över staden. Här ligger också Regementsmuseet med bl a originalteckningar av Rudolf Petersen – 91:ans skapare.

Bland modernare skapelser kan nämnas Martin Luthers kyrka från 1970 – Skandinavien's första stålkyrka. Sannarpsbadet – äventyrsbad inomhus, Miniland – 36 000 m² park med kända svenska byggnader i skala 1:25, Tropikcenter – 100 tropiska djurarter i naturliga miljöer attraherar en yngre publik och de travintresserade vallfärdar till Halmstad-Travet.

Halmstad kan dessutom bjuda på utmärkta bad, golf, fotboll och handboll på elitnivå, en cykelfabrik, ett antal cykelleder och mycket annat.



Halmstad, county town with 57,000 residents, where the Nissan flows into Laholmsbukten, industrial town with large public sector, Lv4 regiment, and Halmstad's Military Schools. Railway connections to Gothenburg and Helsingborg (West coast line) and Nässjö. Important trading and shipping town.

Old Halmstad was originally situated a little way up the Nissan, at Övreby – there is an ancient ruined church there today. Around 1320 the town was moved nearer to the coast. Halmstad and Halland were Danish until 1645, and the Danish king Christian IV stamped his mark on the town. The number of residents was low well into the 19th century (1,300 in the year 1800). Certain parts of the defences of the fortified old town remain, such as the Castle from the beginning of the 17th century and the city gate "Norra Port". There was a big fire in 1619 after which Halmstad got a new town plan.

Amongst the things worth seeing in the town are the Najaden ship close to the castle – the world's second smallest full-rigged ship, Pablo Picasso's 15 m high sculpture "The Lady's head", Carl Milles' fountain Europa and the bull at Stora Torg, and the St. Nikolai church from the 14th century, built as a cathedral with beautiful church windows.

A bronze statue of 91 Karlsson, Sweden's most patriotic soldier, stands in Storgatan, close to Halländska Hemsjöden (high quality handicraft).

The county museum is worth seeing, showing the history of Halland and art by the Halmstad Group and Sven X-et Erixon. The open-air museum Hallandsgården at Galgberget is attractive, with its "miniature Skansen" and fine view of the city. The regimental museum is also here, with amongst other things original drawings by Rudolf Peterson – creator of 91 Karlsson.

Martin Luther's church from 1970, Scandinavia's first steel church, should be mentioned among more modern creations, as should Sannarps swimming baths – indoor adventure pool, Miniland – 36,000 m² park

with models of famous Swedish buildings on a scale of 1:25, Tropical centre – 100 tropical species in natural environments attract younger audiences, and Halmstad Travet – those interested in trotting can make a pilgrimage here.

In addition, Halmstad offers excellent bathing, golf, football and handball at elite level, a bicycle factory, a number of cycle ways, and much more.



Halmstad (57 000 Einw), Residenzstadt an der Mündung der Nissan in die Laholmsbucht, Industrieort mit grossem öffentlichen Bereich, dem Regiment Lv 4 u. den Halmstadschulen der Streitkräfte. Eisenbahnverbindung mit Göteborg Helsingborg (Västkostbanan) u. mit Nässjö. Wichtige Stadt des Handels u. der Seefahrt.

Das alte Halmstad lag ursprünglich ein Stück flussaufwärts bei Övraby-wo heute eine Kirchenruine steht. Um 1320 wurde die Stadt näher zur Küste verlegt. Halmstad u. Halland waren bis 1645 dänisch, u. der dänische König Christian IV hat das Bild der Stadt geprägt. Die Einwohneranzahl war bis ins 19. Jh. niedrig (1 300 Einw. im Jahr 1800). Von der befestigten alten Stadt stehen noch Teile der Verteidigungsanlagen, u.a. das Schloss von Anfang des 17. Jh. u. Norre Port. 1619 brannte die ganze Stadt, u. Halmstad bekam einen neuen Stadtplan.

Sehenswürdigkeiten sind u.a. das Schulschiff Najaden am Schloss – das zweitkleinste Schiff der Welt mit Volltakelung. Die 15 m hohe Skulptur "Frauenkopf" von Pablo Picasso, der Springbrunnen "Europa mit dem Stier" von Carl Milles auf dem Grossmarkt samt die Nikolaikirche vom 14. Jh, erbaut als Dom mit schönen Kirchenfenstern.

Schwedens am meisten blaugelber Soldat, Nr. 91 Karlsson, steht als Bronzestatue auf der Storgatan beim halländischen Kunstgewerbezentrum (Kunsthandwerk von hoher Qualität).

Das Landesmuseum ist sehenswert, mit u.a. der Geschichte Hallands u. Kunst der Halmstadgruppe u. von Sven X-et Erixon. Das Freilichtmuseum Hallandsgården auf dem Galgenberg lockt viele mit seinem "Miniatur-Skansen" u. schöner Aussicht über die Stadt. Hier liegt auch das Regimentsmuseum

mit u.a. Originalzeichnungen von Rudolf Peterson, dem Erschaffer von Nr. 91 Karlsson.

Unter modernen Schöpfungen kann man die Martin-Luther-Kirche von 1970 erwähnen – Skandinaviens erste Kirche aus Stahl. Sannarpsbadet – eine Abenteuer-Schwimmhalle, Miniland – 36 000 m² Park mit bekannten schwedischen Gebäuden im Masstab 1:25,

Tropikcenter – 100 tropische Tierarten in natürlicher Umgebung ziehen ein jüngeres Publikum an, u. die am Trab Interessierten wallfahren zur Halmstad-Trabrennbahn.

Halmstad bietet ausserdem ausgezeichnete Bäder, Golf, Fussball u. Handball auf Elitniveau, eine Fahrradfabrik, etliche Fahrradwanderwege u. vieles mehr.